

## 發光二極體(LED)大燈

在本港，《道路交通(車輛構造及保養)規例》(第 374A 章)(下稱上述規例)第 97 及 98 條規定，所有車輛大燈的光束必須由燈絲散發出來。因此，除非獲運輸署豁免有關規定及批准，否則使用發光二極體(LED)大燈，即屬違法。

上述法例可於網上的“雙語法例資料系統”查閱，URL:  
<http://www.legislation.gov.hk/chi/home.htm>

如你欲申請豁免，可向本署提供下列文件作出申請(地址:九龍灣祥業街2號九龍灣驗車中心類型評定組):-

- (1) 申請信
- (2) 證明文件顯示:-
  - i) 有關發光二極體大燈符合相關的國際標準/國家標準(例如聯合國公布的歐洲經濟委員會第123號規例)
  - ii) 有關發光二極體大燈亮度的測試結果

上述證明文件可屬以下任何一項:-

- (a) 由獨立認證機構發出的證書；
- (b) 由獨立測試機構擬備的測試報告；或
- (c) 由汽車製造商所發出的證明。

另外，如申請人能證明

- (1) 發光二極體大燈是原廠安裝的設備；
- (2) 有關的發光二極體大燈型號與已經獲本署豁免的大燈型號完全相同；及
- (3) 有關的大燈安裝位置亦與該已經獲本署豁免的大燈型號車種的安裝位置相同；

本署會考慮接受有關的發光二極體大燈。

## **LED headlamps**

In Hong Kong, Regulation 97 and 98 in Road Traffic (Construction and Maintenance of Vehicles) Regulations, Cap 374A stipulate that beams of all headlamps shall be derived from filaments. As such, LED headlamps are illegal, unless approved by the Transport Department under exemption.

If you would like to apply for an exemption, please submit the following document (Address: Type Approval Section / Transport Department, Kowloon Bay Vehicle Examination Centre, 2 Cheung Yip Street, Kowloon) for our consideration:-

- (1) application letter, and
- (2) documents showing
  - i) that the LED headlamp complies with international/national standard (e.g., UNECE Regulation 113), and
  - ii) the measured light luminance (brightness) of the LED headlamp.

The documents mentioned above may either be –

- (a) a certificate issued by an independent certification body;
- (b) a test report prepared by an independent testing body; or
- (c) the vehicle manufacturer's declaration.

In addition, this Department will consider accepting a LED headlamp if the applicant can prove:-

- (1) the LED headlamp is factory-fitted;
- (2) the LED headlamp in question is exactly the same as a LED headlamp model already exempted by this Department; &
- (3) the installation positions of the LED headlamp in question are the same as the installation positions of that exempted LED headlamp from that vehicle model.